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• Gyöngyös (MTI) 
Folytatják az M3-as autó-

pálya Budapest-Gyöngyös 
közötti, már meglévő szaka-
szának felújítását. A 19 éve 
éjiült útszakasz felújítására az 
EKM Autópálya Rt. által kiírt 
pályázatot a Mota e Compa-
nhia portugál cég nyerte el ta-
valy. A portugál cég összesen 
46 kilométernyi útszakaszt 
újít fel és 17 híd rekonstruk-
cióját végzi el 1997. szeptem-
ber 30-ig. A Budapest-Gyön-
gyös közötti szakasz felújítá-
sa 1,287 milliárd forintba ke-
rül. Eddig 16 kilométernyi 
utat és három hidat korszerű-
sítettek, 340 millió forint ér-
tékben. A felújított szakasz 
fizetős autópálya lesz, de a 
tervek szerint csak 1998. 
szeptember 1-je után. 

Álhotárörök 
• Csengersima (MTI) 

Álhatárőröket fogtak el a 
magyar-román határon, a 
Szamos-hídnál. Három férfi 
együtt mulatozott Csengersi-
mán, a helyi presszóban. Zá-
rást követően úgy döntöttek: 
a Szamos-hídnál megbüntetik 
a külföldi autósokat, hogy 
pénzt szerezzenek a további 
italozáshoz. Katonaruhába öl-
töztek és bírságolás céljából 
megállították a külföldi autó-
kat. Az egyik román állam-
polgár azonban a helyi határ-
őrsön jelezte a történteket. 
Ezt követően a határőrök el-
fogták álruhás alkalmi „kollé-
gáikat". Ennek során kény-
szerítő eszközt is alkalmazni-
uk kellett, mert a három férfi 
megpróbált elmenekülni. 

Kerülőút 
• Vác (MTI) 

Véghajrához érkezett a 
Vácott elkerülő új 2-es út épí-
tése. Az összesen kilencmilli-
árd forintos beruházás első 
szakaszában Vác és Sződliget 
között adnak majd át egy 
14,6 kilométeres kétszer egy-
sávos utat, s azon már au-
gusztus végén megindulhat a 
forgalom. A Sződliget-Duna-
keszi közötti második, 15 ki-
lométeres szakasz november-
ben készül el. A Dunakeszi és 
az M3-as út közötti, négyki-
lométeres harmadik útvonal 
építése jövőre fejeződik be. 

Külföldi 
befektetők 

• Nyí regyháza (MTI) 
A múlt évben nyolcvanöt 

külföldi érdekeltségű vállal-
kozás alakult Szabolcs-Szat-
már-Bereg megyében . A 
legtöbb befektető a Függet-
len Államok Közösségéhez 
tartozó országokból érkezett, 
főleg Oroszországból és Lit-
vániából, s összesen 36 cé-
get alapítottak a Nyírségben. 
Kína következik ezután, ti-
zennégy új vállalkozás létre-
hozásával, majd Izrael tizen-
kettővel. A német érdekelt-
ségek száma hattal, az ame-
rikai hárommal, mfg az oszt-
rák kettővel növekedett a 
térségben. 

Az Európa i Unió é s a 
m á r t á r s u l t t a g á l l a m o k 
n é h á n y e g y e t e m é n e k 
ha l lga tó i , a l e g u t ó b b é s 
a legközelebb csa t l akozó 
o r s z á g o k d i á k j a i ve sz -
n e k r é s z t S z e g e d e n a z 
első közép-európa i talál-
kozón . A t anácskozás fő-
v é d n ö k e d r . H a b s b u r g 
Ottó, a P á n e u r ó p a i Unió 
e lnöke . 

A tizenkét ország küldött-
sége, a közel hatvan európai 
diák konferenciáját tegnap 
délután a városháza díszter-
mében dr. Szalay István pol-
gármester és dr. Mészáros 
Rezső, a József Attila Tudo-

• Budapes t (MTI) 
Pető Iván szerint a vá -

lasz tások előtt e g y évvel 
e lőny s z á r m a z h a t a b b ó l , 
h a a z SZDSZ é lén veze-
tőcserét h a j t a n a k v é g r e . 
A p o l i t i k u s e z t a z o n a 
h é t f ő i s a j t ó t á j é k o z t a t ó n 
m o n d t a el , a m e l y e n hi-
va t a lo san is megerős í te t -
te: a pá r t ügyvivői testü-
le tének , m a j d f r a k c i ó j á -
n a k hétfői ü lésén lemon-
do t t pá r t e lnök i , illetőleg 
f r a k c i ó v e z e t ő i t i sz t ségé-
ről. 

Hangsúlyozta: fontosnak 
tartotta, hogy a folytonosság 
biztosítva legyen, ezért - az 
SZDSZ-en belüli vélemé-
nyek figyelembe vételével -
ü g y v e z e t ő - p á r t e l n ö k n e k 
Kuncze Gábor be lügymi-
nisztert, f rakcióvezetőnek 
pedig Szent-Iványi István je-
lenlegi külügyi államtitkárt 
javasolta az ÜT-nek, amely 
egyhangúlag támogatta el-
képzeléseit. A tervek szerint 
május 24-ére hívják össze a 
párt rendkívüli küldöttgyűlé-

mányegyetem rektora nyitot-
ta meg. A szegedi városháza 
az utóbbi két évben egyre 
több európai szellemiségű ta-
nácskozás otthona. így példá-
ul itt tartották az Európai Ré-
giók Gyűlésének összejöve-
telét, a flamand miniszterel-
nök vezetésével. Ugyanakkor 
unikum ez a most kezdődő if-
júsági értekezlet, hiszen e 
korosztály feladata lesz az 
európai gondolatot, az uniós 
csatlakozást véghez vinni és 
befejezni - hangsúlyozta kö-
szöntőjében a polgármester. 
Ha erre gondolunk, nem fe-
lejthetjük: mi is Európa va-
gyunk. Az Unióhoz való csat-
lakozásban mindenkinek meg 

sét, amelynek napirendjén az 
elnök megválasztása szere-
pel. 

Mint Pető Iván elmondta, 
már a legutóbbi küldöttgyű-
lésen fontolgatta annak beje-
lentését, hogy az SZDSZ-en 
b e l ü l i k ö v e t k e z ő v á l a s z t á s o n 

visszavonul. Mostani elhatá-
rozása egy héttel ezelőtt tu-
datosult benne. Távozását 
indokolva konkrét okot nem 
je lö l t meg, csupán arról 
szólt, hogy az elnöki megbí-
zatást soha nem tar tot ta 
olyan funkciónak, amelyet 
túl hosszú ideig vállalna. 
Nemzetközi példákat is emlí-
tett, többek között a közel-
múltban lezaj lot t osztrák 
kancellár-váltást. Kérdésekre 
válaszolva közölte: nem 
személyes kudarcként élte 
meg a szabaddemokraták 
népszerűségének csökkené-
sét, s ez közvetlenül nem be-
folyásolta lépését. Jövőbeni 
elképzeléseiről szólva kifej-
tette: sem formális, sem in-
formális tisztséget nem kíván 
betölteni, képviselőként fog 
tevékenykedni és lehetőség 

kell találnia saját feladatát. 
Szeged küldetése: az itteni 
Duna-Tisza-Maros Euroré-
gió valódi központjává válni. 
E szerep „eljátszásához", a 
világgal való kapcsolattartás-
hoz segítséget adnak a test-
vérvárosok. Két Szeged léte-
zik, egy a krónikákban, s egy 
másik a valóságban - zárta a 
város történetének ismerteté-
sével szónoklatát a polgár-
mester. Az egyetem szenátu-
sa nevében mondott köszön-
tőt a JATE rektora. Az itteni 
európai stúdiumok, illetve 
egy sikeres Phare pályázat 
növeli a reményt, hogy az 
Universitas az uniós szakem-
berek képzésének egyik jelen-

szerint bizottsági munkát is 
vállal. 

Kuncze Gábor a magyar 
közéletben példa nélkülinek 
nevezte Pető Iván lépését. 
Megjegyezte, hogy az ÜT 
ülésén többen elismerően 
szóltak arról a tevékenység-
ről, amit a lemondott vezető 
1988 óta a pártban, illetve 
1992 óta pártelnökként vég-
zett és úgy ítélték meg, hogy 
Petőnek a jövő évi választá-
sokon a lista elején kell sze-
repelnie. 

Kuncze Gábor határozot-
tan cáfolta, hogy a párt élén 
történt változás bármilyen 
összefüggésben lenne a To-
csik-üggyel. Azt is közölte, 
hogy Pető távozása nincs 
közvetlen hatással a koalíci-
ós együttműködésre. Kuncze 
Gábor egyébként nem foglal-
kozik azzal a gondolattal, 
hogy megválik belügymi-
niszteri pozíciójától, elmon-
dása szerint a jelenlegi hely-
zet különbözik 1994-től , 
amikor az SZDSZ azt az ál-
láspontot képviselte, hogy a 
pártelnök ne töltsön be kor-

tős magyarországi központjá-
vá válik. E szempontból is je-
lentősnek nevezte a rektor a 
tegnap kezdődő konferenciát, 
melyet egyetemisták szervez-
tek egyetemistáknak. 

Az előadók: az EU dele-
gáció tagja, az érintett mi-
nisztériumok munkatársai, 
EU-szakértők, Békés és Te-
mes megye önkormányzati 
vezetői, illetve szegedi egye-
temi oktatók. Az angol nyel-
vű előadásokat vita, szimulá-
ciósjáték követi. A pénteken 
záruló diáktatálkozót a JATE 
hallgatóinak külügyi bizott-
sága kezdeményezte, s rende-
zi. 

Ú. I. 

mányzati szerepet. Konzul-
táltak a külföldön tartózkodó 
Szent-Iványi Istvánnal is, aki 
közölte, hogy amennyiben a 
frakció bizalmat szavaz neki, 
vállalja a megbízatást. • 

Még nem kaptam hivata-
los felkérést a Külügymi-
nisztérium politikai államtit-
kári posztjára, de természete-
sen tudok arról, hogy én va-
gyok a tisztség lehetséges 
várományosa - jelentette ki 
Eörsi Mátyás, az SZDSZ or-
szággyűlési képviselője, a 
Külügyi Bizottság elnöke az 
MTI munkatársának. 

Eörsi Mátyás közöl te , 
hogy a kérdésről feltétlenül 
konzultálnia szükséges (a je-
lenleg Mexikóban tárgyaló) 
Szent-Iványi Istvánnal, s az 
SZDSZ-nek Kovács László 
külügyminiszterrel és Horn 
Gyula kormányfőve l is 
egyeztetnie kell. Mint isme-
retes, Szent-Iványi István 
külügyi államtitkár Pető Iván 
hétfőn bejelentett lemondá-
sával az SZDSZ parlamenti 
frakcióját fogja vezetni. 

• Budapes t (MTI) 
Horn Gyula sajnálat ta l 

v e t t e t u d o m á s u l P e t ó 
Iván l e m o n d á s á t . A mi-
niszterelnök ezt hét fón, a 
MÚOSZ b u d a p e s t i s zék-
h á z á b a n meg ta r t o t t szo-
kásos havi televíziós saj-
tó t á j ékoz t a tó j án jelentet-
t e ki a z MTI k é r d é s é r e . 
Mint e l m o n d t a , K u n c z e 
G á b o r koa l íc iós minisz-
t e r e l n ö k - h e l y e t t e s t á j é -
kozta t ta arról , hogy Pető 
Iván a z SZDSZ Ügyvivői 
T e s t ü l e t é n e k r e n d k í v ü l i 
ülésén bejelentet te : meg-
válik pár te lnöki é s f r a k -
cióvezetői t isztségétől. 

A kormányfő úgy ítélte 
meg, hogy az SZDSZ élén 
történt változás nem befolyá-
solja a két koalíciós párt kö-
zös munkáját , mivel sok 
olyan vállalásuk van a ciklus 
végéig, ami szoros együttmű-
ködést igényel. Hozzátette: 
megérti Pető Ivánt, akit kí-
vülről és pártján belül is so-
kan indokolatlanul támadtak. 
- Ebben rokonlelkek va-
gyunk, ugyanakkor úgy vé-
lem, hogy ki kell tartanunk 
mindaddig, amíg meg va-
gyunk győződve politikánk 
helyességéről - szögezte le 

Horn Gyula. Azzal kapcsolat-
ban, hogy az Országos 
Egészségbiztosítási Önkor-
mányzat közgyűlése esetleg 
megvonja a bizalmat Cser 
Ágnestől, a miniszterelnök el-
mondta: megítélése szerint a 
főigazgató és apparátusa ren-
det akar tenni. Horn Gyula 
emlékeztetett arra, hogy a 
kormányt egyetértési jog ille-
ti meg a főigazgató felmenté-
sénél. 

A kormányfő magánvéle-
ménynek nevezte Kiss Dezső 
akadémikusnak az MSZP 
Baloldali Tömörülés hétvégi 
értekezletén elhangzott kije-
lentését, miszerint a népsze-
rűségi lista végén álló minisz-
terelnökkel nem lehet nekiin-
dulni a választásoknak. A jö-
vőbeni kormányfői, illetve 
MSZP-s listavezetői pozíció-
ját firtató kérdésre Horn Gyu-
la azt válaszolta: ez az ügy 
csak 1998 elején válik aktuá-
lissá, amikor pártja kiválaszt-
ja a miniszterelnök-jelöltet, 
illetve összeállítja az orszá-
gos listát. A kormányfő eh-
hez hozzátette, hogy addig 
inkább a NATO-, valamint az 
EU-csat lakozás , i l letve a 
nyugdíjreformhoz hasonló 
gazdasági kérdések foglal-
kozatják. 
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röviden 

M3: felújítják 

• Az első közép-európai diáktalálkozó 

Szeged, az eurorégiós centrum 

Tizenkét o r s z á g egye temis tá i i s m e r k e d n e k Európával , s a z elsó „ lecke" : szegedi v á r o s n é z é s , Dóm tér . 
(Fotó: Miskolczi Róbert) 

Kuncze, Szent-Iványi és Eörsi is vállalja 

Peté után - szabadon 

jegyzet 

Sekély esély? 
jförülbelül egy hónapja készültek, s publikáltattak a 
A Marketing Centrum közvélemény-kutatási adatai a 
politikai pártok támogatottságáról. Eszerint a „biztos 
szavazók" körében - akik, ha esik, ha fú', mindenképpen 
élni kívánnak '98-ban választójogukkal - az SZDSZ tá-
mogatottsága 5 százalékos; a kisgazdáké 20, a Fideszé 
19, a szocialistáké 18 százalék. Ha ugyanezen adatokat 
az összlakosságra vetítjük, az SZDSZ továbbra is a par-
lamentbe kerülés küszöbén toporogna, ha ma volnának a 
választások. 

A választásokat azonban minden jei szerint 13 hónap 
múlva tartják, s addig még változhatnak az erőviszonyok. 
Nem titok, hogy mind a közszolgálati, mind a most ala-
kuló kereskedelmi rádió- és televízióadók vezető szer-
kesztői és riporterei között - az ország lakosságával el-
lentétben - az SZDSZ-nek igen nagy a támogatottsága, s 
ez a tény, ha alapjaiban nem is rengetheti meg, ám mó-
dosíthatja a pártszimpátiákról szóló jelenlegi adatokat. 

A fentiek tudatában mégis váratlanul érte a közvéle-
ményt Pető Iván pártelnök-frakcióvezető tegnapi lemon-
dása. Emlékezetes, hogy a Tocsik-Vektorgate-ügy kap-
csán egyszer már megpróbált távozni elnöki posztjáról, 
ám igen könnyen hagyta a pártelit által meggyőzni ma-
gát, s maradt. Akkori műlemondásának okaként azt az 
erkölcsi válságot jelölte meg, amelybe azután zuhant, 
hogy nyilvánosságra jutott: a botrányban igen csak érin-
tett egy „SZDSZ-hez közel álló vállalkozó" is. (Ez az idí-
zőjeles, s majdnem Kazinczy-díjas megfogalmazás hatal-
mas karriert futott be a honi sajtóban, nagyjából olyat, 
mint anno az „elnöki jogkörrel felruházott alelnök".) 
Ajem csodálkoznék, ha Pető Iván ismét lelkiismereti-

1 y etikai okokkal magyarázná lemondását, holott vél-
hetően másról van szó. Nem többről, de nem is kevesebb-
ről, mint hogy az SZDSZ vezetői - köztük 0 maga is -
felismerték: a jelenlegi mélyrepülés után a szabad mada-
rak útja személycserék nélkül nehezen lehet ismét felfelé 
ívelő. Arra, hogy szárnycsapásaik ismét a pártjelvényü-
kön látható, s a horizonthoz képest negyvenöt fokos 
szögben balra emelkedő röppályára juttassák őket, 
Kuncze elnökkel is (c)sekély az esély. 

ékét. 
í 

• Miniszterelnöki sajtótájékoztató 

„Rokonlelkek" 

http://www.westel900.hu

